
Zápis ze schůze
Výboru KCHČF, která se uskuteční 

v pátek dne 13. září 2019 v 10.00 hod. u příležitosti MFH v Brozanech

Přítomní:

výbor: Josef Tinka, Ing. František Kerda, Ing. Jaroslav Havlát, Pavel Herman, Ing. Eva 

Pavlíková, Aleš Suchánek, Ing. Drahomíra Matějáková, Jaroslav Dostál, Josef Hlaváč

Hosté: Ing. Jana Horová, Petr Brziak, Břetislav Uchytil, Ing. Pavel Dostál, Jan Šlouf, Ing. Jiří 

Kalivoda

Omluven: Mgr. Jaroslav Rataj, Ing. Dana Brzkovská, Ing. Tomáš Morbicer

1. Zahájení 

Zahájil Josef Tinka, přivítal hosty a pana Šloufa ze Západočeské pobočky.

2. Informace o korespondenčních hlasováních (p. Kerda - Suchánek)

Hlasování č. 1
Schválení startovní listiny podle došlých přihlášek (25) do 8. 8. 2019 – na návrh výcvikáře 
klubu.
Pro: Tinka, Rataj, Kerda, Suchánek, Matějáková, Hermann,
Proti: 0
Schváleno zajisti výcvikář klubu p. Aleš Suchánek.

Hlasování č. 2 - zrušeno
Možnost rozšíření účastníků MFH na 24 startujících (pro velký zájem členů klubu) na žádost 
pořadatelů předložil dne 23. 8. výcvikář klubu Aleš Suchánek.
Pro: Rataj, Kerda, Pavlíková

Hlasování zrušeno, neboť MFH se posuzuje zásadně podle MKP včetně zadávání 
čekatelství CACIT, a proto je striktně omezen počet účastníků nejvýše na 20 
startujících, kterýžto počet nelze svévolně měnit či upravovat.  Další informace a diskuze 
v bocu č. 7

Hlasování č. 3
Možnost poskytnutí loga KCHČF členu Východočeské pobočka KCHČF panu Michaelu 
Buderovi. Logo by využíval při sokolnických ukázkách, kde vedle dravců předvádí i fenu 
českého fouska a vzájemnou spolupráci fouska a dravců. Žádost ze dne 30. 8. 2019.
Pro: Rataj, Tinka, Matějáková, Havlát, Hermann, Kerda, Suchánek, Pavlíková
Proti:
Schváleno, odeslání loga zajistila p. Matějáková.



Doplnil informace pan Kerda, že pan Budera je zapálený člen klubu, který prezentuje fouska 
na sokolnických akcích

Hlasování č. 4
Možnost rozšíření aprobace rozhodčího z exteriéru na plemeno český fousek
pro MVDr. Ing. Veroniku Chrpovou, Ph.D.
Pro: Tinka, Hermann, Suchánek, Matějáková, Rataj, Havlát, Kerda, Pavlíková
Proti: 0
Potvrzeno a odesláno spolu se souhlasem klubu MVDr. Ing. Veronice CHRPOVÉ, Ph.D. se 
splněním dříve projednaných podmínek členství klubu (zajistil Rataj)

3. Kontrola plnění úkolů z minulého jednání (p. Kerda)

Ing. Župka – neprodleně zabezpečit přesunutí matriky na Largo Comp. – Matějáková + Tinka 

– ihned zabezpečit přesun s Ing. Župkou.

nesplněno, bude provedeno do příští schůze, bude zajištěno místo pro web na serveru 
LARGO, následně ve spolupráci s J. Tinkou , pan Rataj zašle na p. Matějákovou a p. Tinku 
sken smlouvy s panem Župkou ohledně matriky.

Připomínky Jihočeské a Západočeské pobočky zveřejněny ve Zpravodaji č. 2/2019 i se 
stanoviskem výboru.
Rataj – splněno

Obeslání neplatících členů – Pavlíková 
V červnu obesláni "neplatiči" 176 lidí nezaplatilo, následně 115 lidí zaplatilo na základě 
upomínky, 45 členů neaktivních takže zaplatilo cca 75%, pan doktor Kořínek věnoval klubu 
1000kč.  Po zapracování plateb, je matrika překlopena a zpravodaj se zasílá pouze platícím 
členům klubu.
Splněno

Zpracování odpovědi Ing. Sobolíkové
Rataj – splněno odpověď odeslána

Návrh na rozhodčího z exteriéru pro pana Homolu – potvrdit a odeslat na ČMKU
Rataj – splněni jinak – pro absenci podpisu žadatele byl vyplněný a klubem potvrzený 
dotazník zaslán přímo na adresu pana Homoly, aby jej doplnil a zaslal na ČMKU přímo sám.

Distribuce zpracovaného hodnocení rozeslána se zápisem.

Zápis předsednictva ČMKU ke kartičkám je k dispozici na této schůzi k nahlédnutí.

4. Zpráva o zpracovávání databáze ČF a elektronické chovné karty (pí. Dočkalová)

telefonicky a email
Přečtena zpráva od Ivety Dočkalové - příloha č.1



Možnost a nabídka používat databázi USA, kde je množství zadaných jedinců, možnost 
zadání budoucího rodokmenu štěňat tzv. test mating, částečně již přeloženo do češtiny, 
zobrazení barevně společných předků. Výpočet koeficientu příbuznosti. 

Hlavní poradce klubu Ing. J. Havlát rozešle znovu adresu USA databáze na všechny poradce a 
požádá je aby si ji prohlédli a napsali své připomínky , co by bylo potřeba doplnit. Aby 
bylo toto možné projednat na listopadové schůzi vedení klubu a chovných poradců.

Databáze je přístupná i se značkami LL a L pod heslem. 
Pokud se doplní funkce - karta psa feny a další funkce. V Perknově v listopadu zapůjčení 

projektoru a prezentace USA databáze poté, co si ji doma poradci odzkoušejí do této 
schůze.

5. Stav členské základny, včetně rozboru plateb na další období (pí. Brzkovská, pí. 
Pavlíková)
Zpravidla písemná příloha č. 2

Ke dni 13.9. je 838 členu zaplaceno na rok 2019, 45 členu neaktivních zaplaceno do 2018, 4 
přihlášky

Do konce roku 2019 je 595 členů, zbytek 243 do roku 2020 a výše. momentálne stabilní 
členská základna, -50 členů, cca +50 členů

6. Projednání klubových soutěží a memoriálů pro rok 2020 + výhled na další období 
(p. Suchánek)

Pan Tinka poblahopřál synovi Aleše Suchánka k  vítězství na MKP. Fr, Kerda vyzdvihl,  že 
tato fena snášela dobře vedro po celou dobu soutěže. 

Aleš Suchánek obeslal emailem seznam klubových zkoušek, jelikož se nikdo  
korespondenčně odesláno na ČMKJ

KPZ OMS Opava 26.4. 2020
CACT,
res. CACT

Pohár severočeské pobočky PZ+VP OMS Chomutov
19.6-20.6 
2020

CACT
res. CACT

KZV OMS Mělník 18.4. 2020
CACT
res. CACT

Memoriál Dr. Kuhna OMS Písek
11.9-13.9. 
2020

CACIT
res. CACIT
CACT
res. CACT

Memoriál Jaromíra Dostála OMS Praha-západ
19.9-
20.92020

CACT
res. CACT

Jihočeské derby   PZ+VP OMS Tábor 8.8.-9.8. 2020 CACT, res.CACT

Doplnění -     LZ Rokycany 27.6.2020  bude možnost nácviků   



7. Projednání změny statutu MFH a MDrK, a způsob výběru psů na vrcholné 
memoriály klubu, - (p. Suchánek)

Na mem. Khuna se přihlásilo 30 psů a fen. Náhradníci se ptali podle čeho je proveden výběr. 
Na ČMKJ se zjistilo že klub hrubosrtých ohařů nemá schválený statut soutěže. Na 
základě toho Aleš Suchánek obeslal zda můžeme změnit statut a změnit počet 
startujících. Dle diskute s. p. Smékalem, prý změna nelze. Pan Kerda pročetl reglemet 
FCI a tam se ve všeobecné části říká, že nejsme vázáni počtem psů, takže je možné zvýšit 
počet psů na 24. Pořadatelé můžou omezit počet, ale nesmí jít pod 12 psů. Pro klub je 
závazný ne počet psů, ale délka barvy, stáří barvy, a další požadavky a tabulka pro MKP.

takže je počet psů je pouze na pořadateli a dodržení zkušebního řádu a reglementu FCI pro 
CACIT.

Můžeme si upravit počet psů. 

Pan Kerda pošle reglement FCI na všechny a hlavně výcvikáři Aleši Suchánkovi. Reglement 
je z roku 2004 na stránkách ČMKU.

Bude projednáno na další schůzi.

Aleš Suchánek zašle podmínky přijetí psů na akce pořádané klubem na všechny emailem, 
budou zaslány připomínky a následně projednáno na schůzi v listopadu 2019.

Připomínka Fr. Kerda ohledně ještě pořadí dle zaplacení dle propozic. Přitom držení míst pro 
hrubosrsté ohaře dle vzájemné domluvy klubů.

Možnost  startu 24psů, s tím že se počet upraví dle možností daného pořadatele. Bude znovu 
projednáno na příští schůzi.

8. Projednání výstav na další období 2020 (nahlášeny na ČMKU - informace Havlát)

Nahlášeno na ČMKU: do 15.8.2019
KV s KV, CAC – Náměšť na Hané (OMS Olomouc) - 13. 6. 2020

KV bez titulu KV, CAC – Písek (OMS Písek) -  6. 6. 2020

Speciální výstava s CAC bez KV – Olomouc (OMS Olomouc) – 6. 9. 2020

Při těchto výstavách výběr do chovu

Žádost možnost zadání titulu KV na výstavě Písek, bohužel již termíny odeslány.
Rozhodčí na výstavy budou určeni na listopadové chovatelské radě.

9. Projednání zajištění stánek na světové výstavě psů, kterou pořádá ČMKU v roce 
2021, dle zápisu z jednání ČMKU vizte Zápis P ČMKU ze dne 15.8.2019 – (Matějáková)



Pan Rataj potvrdí na ČMKU zájem o prezentaci - stánek pro klub chovatelů českých fousků a 
požádá o bližší informace ohledně prezentace plemen na této výstavě mimo výstavní kruhy, 
zda to bude podobné jako na Evropské výstavě v Brně.
Organizačně zajistí Dana Brzkovská a Drahomíra Matějáková ve spolupráci se členy  
Jihomoravské pobočky. Na pobočce se projedná v roce 2020.
Nechá se zpracovat nový leták o plemeni ve třech jazycích. Ostatní materiály se použijí z 
Evropské výstavy. Případně se nechají vyrobit další propagační materiály - průpisky, 
kalendáříky s fotkami plemene, bude projednáno na další schůzi. tam je potřeba mít věci na 
rozdávání ne na prodej.

10. Projednání žádostí o dotace KCHČF na MZe  a status MJD
K tomu Rataj písemné vyjádření – příloha č. 2

Pan Rataj se již vyřizování dotací pro následné roky věnovat nebude, s ohledem na náročnost 
podání. Ale je ochoten být nápomocen. 
Byla telefonicky oslovena Iveta Dočkalová, souhlasila, za podmínky, že  pan Rataj, Eva 
Pavlíková a pan Kerda budou Ivetě nápomocni. Je to nutné i s ohledem na vyřizování 
některých náležitostí přímo na ministerstvu a také možná zastupitelnost v případě nemoci, 
dovolené a podobně.  
Pro rok 2020 se pokusí dotace vyřídit s výše uvedenou pomocí dalších uvedených členů 
vedení klubu.  
Odměna pro zpracovatele bude stanovena určitou částkou fixní či procentem ze získané 
dotační částky.

Pavel Dostál připomněl, že kdyby se zvedli členské poplatky o 100Kč, tak tato částka od 
všech členů by byla výška dotace pro memoriály a nemuselo by se podstupovat martýrium 
zajištění dotací od ministerstva.

Eva Pavlíková ozřejmila žádost o dotace, její výši a následný problém s vyúčtováním. 
18.9.2019 je školení na dotace na ministerstvu. Eva Pavlíková po vzájemné domluvě náhlasí 
Ivetu Dočkalovou a domluví s ní podrobnosti. Telefonicky projednáno s Ivetou Dočkalovou. 
Musí se počítat s tím, že dotace nemusí vyjít. 

MJD zůstává jako VZ.

11. Zajištění MFH (p. Suchánek, Brziak), 

Aleš Suchánek seznámil s průběhem delegace rozhodčích, seznamem přihlášených. O bližších 
organizačních záležitostech seznámil zástupce Severočeské pobočky Petr Brziak. Přihlášeno 
28 psů a fen, přijato 20.

12. Informace o poštu startujících na MJD – Tinka (podle informací p. Rataje)



Pouze 12 psů k 5. 9. – připraveno na 12 psů – dne 7. 9. volali další dva účastníci a v pondělí 
na OMS Praha západ další. Již nelze přijmout – vše připraveno na 12 psů – podle ZŘ 
uzávěrka měsíc předem, zde se čekalo do 5.9.  Z 12 účastníků jsou 4 fousci.

13. Zpráva o přípravě výstavy Nedomice (Dostál)

Přednesl pavel Dostál . Katalog je v tisku. Přihlášeno 74 psů a fen, 1 nejlepší pár, 2 
chovatelské skupiny, 3 mladí vystavovatelé.  Z toho 28 psů a 46 fen.
vše proběhne v areálu myslivny Dřísy - Ovčáry. Problém s příjezdem, rozkopané silnice v 
Nedomicích. Organizátor rozešle na vystavovatele aktuální informace ohledně příjezdu a 
parkování, případně je zašle ke zveřejnění na web klubu.
Organizátor následně zašle výsledky na web. 

Připomínka Pavla Hermana, ohledně zajištění pohárů pro nejlepší jedince. Jelikož na klubové 
výstavě  v Olomouci nebyli zajištěny. 

Zajištění pohárů pro výstavy - hlavní poradce klubu - pověří kdo pro kterou výstavu poháry 
zajistí.
Zajištění pro zkoušky - MKP, MRK - výcvikář - pověří člověka pro danou akci.

14. Zprávy členů výboru, kronikářka, mez. sekretář a zprávy hostů,

Eva Pavlíková
-za loňský rok nahlášeno 396 štěňat 
-2.8.2019 poslány peníze na memoriály na OMS Litoměřice mem. Housky
-6.8.2019 poslány peníze na Oms Praha - Západ 
-zaplacen klubový zpravodaj - tiskárna, pošta a pošta do zahraničí 
-výroba a koupě samolepek (100ks exteriée + 100 interiér) 

platby jdou přes účet, transparentnost
byly zaslány na účet klubu peníze za prodej propagačních  materiálů

Pavel Herman koupě poháru pro klubové PZ v říjnu OMS Opava - je možné koupit pohár
- neumíme prodat práci a výkony fousků do časopisů jako Myslivost a podobně

D. Matějáková - předělání loga klubu, zdarma za reklamní banner na stránkách klubu
Postupně bude logo vyměněno na dokumentech, které jsou ke stažení na stránkách

Jaroslav Havlát   52 vrhů. 331 štěna k 12.9.2019, očekává se aa 400zapsaných štěňat cca   
65 vrhů
+-138 chovných fen,  79 chovných psů
I linie stabilizovaná
III linie úbytek
IV situace stejná jako III
V se pomalu rozjíždí něco přilito z 3, 1 a 4linie



tendence co nejvíce vrhů po různých psech, stále platí max 3 krytí na jednoho psa, možnost 
žadádat o výjimku jedno navýšení
Výstavy - V Nedomicích 74 psů a fen
Olomouc 49 psů a fen
Červený Hrádek 52 psů a fen

Problémy se řeší přez emaily s ostatními poradci.

nezabřeznutí fen - v několika případech prokazatelně herpes virus

Josef Tinka - dle MVDr Kalicha krýt 13 den, ostatní oponují že každá fena to má jinak. 
některé feny mají dokonce delší dobu - roztaženou ovulaci třeba na 4-6 dní

Aleš Suchánek - předání Pavlovy Kaclovy bronzový a stříbrný odznak
peníze na memoriály - MJD zůstávájako VZ,  aby byl otevřený pro další plemena, Aleš 
Suchánek osloví OMSy aby udělali MJD - dostanou dotaci do klubu , takže by mohl MJD 
kolovat po republice s podmínkou rozhodčí KCHCF na velkém poli.
na jaře už Aleš Suchánek musí znát kdo by je pořádal kvůli hlášení na ČMKJ a ČMMJ.
Dotace pro OMS pořádající.

Hlasování - MJD zůstávají jako VZ -   dotace na  pro OMS z klubu      10 000,- Kč,   všichni 
PRO

Jaroslav Dostál - východočeská pobočka a OMS Jíčín bude pořádat Pohár Josefa Čeliše -
VZ CACT pod klubem, od klubu nechtějí peníze, jsou schopni si je zajistit sami

Ing. Horová - vše bylo zodpovězeno v průběhu jednání, MJD zůstává jako VZ CACT

Jako doprovod pan Šlouf, jako garant pořádání Mem. Khuna v roce 2022 - bude pořádán v 
Ejpovicích u Plzně, pořádají každý rok lesní zkoušky, možnost se zúčastnit, rákosí se podařilo 
sehnat, bude náročné, vodní plochy.  Dotaz zda by klub nechtěl uspořádat LZ na tomto místě, 
možnost nácviků. Oms Rokycany. 13.6.2019 bude příští rok. Už mají vybrané terény pro 
MDRK. Seznámil jak dělají jejich zkoušky a nácviky.

Hlasování - LZ OMS Rokycany pod klubem, Ejpovice v roce 2020   27.6.2019  - všichni 
PRO

Břetislav Uchytil - Jihočeské derby - 6 psů ,nakonec startovali 4 psi. už jsou vybrané honitby 
pro příští rok. D okonce roku by měli být připraveny i propozice, Derby r. 2020  Okres Tábor 
-   PZ + VP CACT.  kritika na výstavě v Lysé nad Labem - stánek vynikájcí, ale vystoupení 
na pódiu, špatně, pouze jeden fousek a špatný komentář k plemeni. příště lépe domluvit a 
zlepšit prezentaci.

Tinka - zlepšit prezentaci fouska na podobných akcích

p. Šlouf - redaktorka internetové televize HUBERT, možnost spolupráce - prezentace 
plemene, pošle kontakt.



Pavel Dostál - dopis předsedy klubu fouska v SRN Fred Frey -  zaslal dopis, ve kterém žádá o 
bližší informace o fene Hela z Drňovek , která má v německu problémy se srdcem. mají další 
dva jedince příbuzné s touto fenou , štěňata "od Rolavské říčky" na kterých by chtěli chovat, 
ale mají strach z možné genetické vady - dilatační kardiomiopatie. Zda je známo onemocnění 
u CF a potažmo u příbuzných či rodičů této feny. otec: Maty z Drnovek a matka: Aura od 
Rolavske řičky. Bohužel pokud se vada vyskytla - chovatelská rada o ní neví. pokusí se 
skontaktovat chovatele pana Kydlíčka a dotázat se, zda nemá zprávy o zdravotním stavu 
štěňat.  Pavel Dostál se spojí s chovatelem a následně napíše odpoveď panu Frey. Poked se 
nic nezjistí, i přez to by bylo doporučení na sourozencích nechovat. Pokud chovat, tak  co 
nejméně příbuznosti. Alespoň 4 volné generace.
Nový předseda klubu v Holandsku. Dostál mu vysvětlit výhody řízeného chovu, a ptal se jak 
pokračujeme se zařizováním Světového klubu.
Je poptávka dovozu chovného psa na Nový Zéland. Nemají čím krýt. Seznam psů je u Pavla 
Dostála.
Pro plemena která neuznává AKC, ale uznává je FCI, vede plemennou knihu Portoriko. 
Potvrzeno emailem od generálního sekretáře FCI de Clerka.

15. Další úkoly a naběhlé záležitosti

výše v textu

16. Informace z Dozorčí rady (p. J, Dostál)

Jaroslav Dostál - dozorčí rada bez připomínek, kontrola účetnictví příští schůzi, výbor 
nezavdává,  

17. Diskuse a různé

nic

18. Závěr  

Příští schůze výboru dne 24. listopadu 2019 v Perknově – bude samostatná pozvánka
(restaurace zajištěna).

Zapsala:    Matějáková Drahomíra                             Ověřili:  Ing. Fr. Kerda  a Josef Tinka
( podle minulých zápisů a přítomných)










